
číslo 2 /2024

Dětský den, 8. 6. 2024 – útok na pachatele.

Čarodějnice v Sibrin marketu.

Vítání občánků ve škole. 19. 5. 2024.

Výsadba stromů v lokalitě Na Hrázi. Zlatá medaile – JSDH.
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Zprávy z obce

S podporou Nadace VIA

SOUSEDSKÉ setkání 
“Stavíme budky - chráníme přírodu”

Kde: na odpočívadle -  stezka do Stupic

    Kdy: Sobota 14.09. 2024 od 14:00
(v případě trvalého deště přesuneme na neděli)

Program:
 posezení s občerstvením, program pro děti  

a hlavně UMÍSŤOVÁNÍ PTAČÍCH BUDEK
“Stavíme budky - chráníme přírodu”  
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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,

jak je již zavedenou 
tradicí, pokusím se ve 
svém článku shrnout 
vše, co se událo od 
posledního vydání.

Jaro bylo ve znamení poměrně velké 
stavební činnosti. Dokončili jsme 
kompletní výměnu veřejného osvětlení. 
Výměna zahrnovala jak původní staré 
sodíkové výbojky, tak i první generace 
LED lamp. Byly vyměněny i staré a ne-
vzhledné stožáry lamp. Nové osvětlení 
s výrazně nižší spotřebou a příjemným 
žlutým světlem (oproti původním LED) 
přinesou nejen úsporu v nákladech na 
elektrickou energii, ale i celkový jed-
notný vzhled, který přispěl k lepšímu 
obrazu obce. Na obměnu obec získala 
dotaci přes milion korun, takže nám 
zbývá ještě vyplnit horu papírů, ale to 
už je můj problém :-).

Další větší investicí byla úprava křižo-
vatky u školy. Nově instalované retardéry  
a změna směrování dopravy v křižovatce 
značně přispěly k bezpečnosti dopravy 
před školou. Rychlost projíždějících 
vozidel se rapidně snížila. Příjezd do 
křižovatky od sídliště Rohožník posky-
tuje na horizontu mnohem lepší výhled  
a u výjezdu ze školy již nikdo nezmatkuje 
„kdo má vlastně přednost“. Samozřejmě 
se ozvaly i negativní ohlasy, převážně 
od těch, kteří zde již nemohou jet svou 
oblíbenou stokilometrovou rychlostí.  
I když úprava křižovatky vyřešila hlavní 
problém, víme že to není řešení ideální. 
Spolupracujeme s Prahou i se Středočes-
kým krajem na nové křižovatce, která 
bude situaci řešit kruhovým objezdem. 
Znamená to rozsáhlé stavební práce,  
a i velké finanční náklady, takže termín 
realizace nejde odhadnout. Všechny 
zainteresované strany se snaží, aby 
tato křižovatka byla vybudována jako 
návazná stavba na přeložku silnice I/12.
Dalším počinem u naší školy bylo 
vybudování přístřešku na autobusové 
zastávce. Byla pořízena zastávka stej-
ného typu, jaké již máme instalovány 
v obci. Kapacitně větší, aby při nepřízni 

počasí pobrala naše malé i velké cestu-
jící. Doufáme, že bude sloužit dlouho 
k plné spokojenosti. I když se počet 
našich malých cestovatelů autobusem 
zvyšuje, je stále dost těch, kteří preferují 
dopravu automobilem. Prostor před 
školou není nafukovací, přesto se nám 
podařilo vytvořit další dvě parkovací 
místa u brány. Není to mnoho, ale vice 
se již nevejde.

V Sibřině jste si jistě všimli nového 
povrchu chodníku naproti Obecnímu 
úřadu. Nevzhledný a hrbolatý povrch 
z recyklátu byl nahrazený dlažbou. Jsme 
rádi, že majitel přilehlé nemovitosti vy-
užil příležitosti a stejným způsobem si 
vybudoval vjezd a tím sjednotil vzhled 
prostranství. Zároveň s chodníkem firma 
přeložila a vyrovnala dlažbu na autobu-
sové zastávce, kde byly propady a za 
deště se zde tvořily nepříjemné louže, 
které bránily pohodlnému nastupování 
a vystupování z autobusu. 

Dále jsme v Sibřině přistoupili k vy-
čištění dešťové kanalizace. Jelikož od 
výstavby této kanalizace se pravidelná 
údržba nekonala, míra zaneseni kana-
lizace je značná. Čištění bylo poměrně 
obtížné a množství sedimentu značné. 
Dobrou zprávou je, že stav potrubí je 
relativně dobrý, takže by kanalizace po 
vyčištění měla plnit svůj úkol a nutné 
opravy budou jen lokálního charakteru 
(některé vpusti). 

V lokalitě U Křenice jsme vybudovali 
malé dětské hřiště. Děkujeme společnosti 
TRIPS, která darovala obci pozemek  
a všem, kteří brigádnicky pomohli s bu-
dováním oplocení a přípravou prostoru. 
Základní herní prvky jsou instalovány 
včetně dopadových ploch a doufám, že 
v době čtení tohoto článku je již hřiště 
funkční. Dále jsme pro naše nejmenší 
nechali nainstalovat herní prvky na 
silnicích v obytné zóně a na asfaltové 
polní cestě U Hrušky. Pro starší spor-
tovce byl instalován posilovací prvek 
na polní cestě do Stupic (za mostkem 
vedle odpočinkového sezení). Cesta je 
hojně využívána běžci a věříme, že tento 
posilovací prvek obohatí jejich trénink.  

Jarní plán se nám podařilo splnit, ale 
spousta je toho stále před námi. V létě 
bychom rádi postavili malé multifunkční 
hřiště u školy. Projektovou dokumen-
taci a povolení jsme již zařídili a nyní 
probíhá výběrové řízení na dodavatele. 
Naším cílem je, aby hřiště fungovalo 
již pro příští školní rok (2024/25).  
Na požadavek občanů necháváme 
zpracovávat dokumentaci pro umístění 
zrcadel do nepřehledných míst (zatáčka 
za hřištěm na Sluštice, výjezdy z obytné 
zóny na Říčanskou, opravu zrcadel na 
křižovatce Říčanská x Ke Stupicím).  
Od 1.7. bude KSÚS Středočeského 
kraje prováděna celková rekonstrukce 
vozovky Sibřina – Křenice. Omezí to 
hlavně obyvatele lokality U Křenice, 
kteří budou muset volit objízdné trasy 
přes obec Křenice. Veškeré dostupné 
informace, podle toho, jak je budeme 
dostávat, budou zveřejňovány na webu 
a FB obce. 

Závěrem mého slova mi dovolte vám 
popřát krásné prožití léta a plánovaných 
dovolených. Ať načerpáte mnoho nových 
sil a zážitků.

Luděk Havel, 
starosta obce  

Hrací prvek u posezení 
na cestě ze Sibřiny do Stupice.
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USNESENÍ
zastupitelstva obce Sibřina z 11. veřejné-
ho zasedání zastupitelstva konaného dne  
12. 3. 2024 v budově OÚ v Sibřině od 
18:00 hod. do 19:50 hod.

Text zápisu byl redakčně upraven a zkrácen. 
Zveřejňujeme pouze přijatá usnesení  
a projednané informace. Tam, kde je to po-
třeba, zveřejňujeme i průběh jednání. Plný 
text zápisu je k dispozici na místním úřadu.

Zastupitelstvo obce schvaluje účetní 
závěrku MŠ a ZŠ Sibřina za rok 2023 
s tím, že do fondu odměn se převádí 
100 000 Kč a do fondu rezerv se převádí 
61 865 Kč.

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace na úhradu výdajů na celoroční 
činnosti příjemců na rok 2024 se spol-
kem: SOSák na částku 70 000 Kč, se 
spolkem SH ČMS – Sbor dobrovolných 
hasičů Sibřina na částku 60 000 Kč,  
se spolkem SK Viktoria Sibřina, z.s. na 
částku 170 000 Kč, se spolkem SRPŠ na 
částku 15 000 Kč a se spolkem Sibřina 
u Křenice, z.s. na částku 27 000 Kč 
a ukládá starostovi obce podepsat 
smlouvy se všemi spolky vyjma spolku 
SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů 
Sibřina. Tuto smlouvu ukládá podepsat 
místostarostce obce.

K bodu 5 – pan starosta sdělil, že do vý-
běrového řízení na vyhotovení projektu 
přestavby Šálkova domu se přihlásilo  
6 firem. Nabídku s nejnižší cenou podal 
pan Jan Sýkora, a to za cenu 631 000 Kč 
včetně DPH. Komise tedy doporučila 
uzavření smlouvy o dílo s tímto zhoto-
vitelem. Jedná se o projekt se stavebním 
povolením a má být hotový dle smlouvy 
do 5 měsíců V nové budově by měla být  
i tělocvična pro ZŠ. Sál bude dále sloužit 
i pro kulturní či společenské akce. Projekt 
bude realizován za podmínky, že obec 
získá dotaci.

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
Smlouvy o dílo na „Projektové služby: 
„Novostavba multifunkčního domu  
v Sibřině“ s Janem Sýkorou, DiS., IČO: 
87972867 za celkovou cenu díla 631 000 
Kč včetně DPH a ukládá starostovi obce 
smlouvu podepsat.

Zastupitelstvo obce schvaluje:
1) cenovou nabídku společnosti Urba-

nia, s.r.o., IČO: 26242826 na částku 
187 350 Kč včetně DPH na dodávku 
a montáž zastávkového přístřešku  
u ZŠ a MŠ Sibřina a ukládá starostovi 
obce a místostarostce obce objednávku 
podepsat,

2) cenovou nabídku společnosti GPF 
stavební s.r.o., IČO: 24163066 na část-
ku 104 013 Kč bez DPH na přípravu 
pozemku pro umístění zastávkového 
přístřešku u ZŠ a MŠ Sibřina a ukládá 
starostovi obce a místostarostce obce 
objednávku podepsat.

Zastupitelstvo obce schvaluje cenovou 
nabídku na demolici a převoz stroje od 
společnosti Brtek s.r.o., IČO: 24721603 
na částku 211 750 Kč včetně DPH a na 
drcení a převoz stroje na částku 181 
500,- Kč včetně DPH a ukládá starostovi 
obce a místostarostce obce objednávky 
podepsat.

Zastupitelstvo obce schvaluje cenovou 
nabídku společnosti Vodohospodářský 
rozvoj a výstavba a.s., IČO: 47115901 
na částku 496 100 Kč včetně DPH na 
projektovou a inženýrskou činnost 
pro zajištění napojení vodovodu v obci 
Sibřina na vodovodní systém zásobený 
z Pražského vodovodu a ukládá starostovi 
obce a místostarostce obce objednávku 
podepsat.

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 2018-
119 mezi obcí Sibřina a společností 
KOCMAN envimonitoring s.r.o., IČO: 
03108279 a ukládá starostovi obce do-
datek podepsat.

Zastupitelstvo obce schvaluje nefaktu-
rování vodného a stočného za dodanou 
vodu na odběrném místě V Kukli 188, 
Sibřina a neodvedenou veřejnou kanali-
zací z důvodu havárie v šachtě za období 
od 1. 7. 2023 do 31. 12. 2023.

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
Příkazní smlouvy na zpracování zpráv 
ex-post monitoringu projektů OPŽP – 
Vodovod a kanalizace Sibřina, Stupice 
mezi obcí Sibřina a společností Vodo-
hospodářský rozvoj a výstavba, a.s., 

IČO: 47116901 a ukládá starostovi obce 
smlouvu podepsat.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
informaci k rozpočtovému opatření  
č. 6/2023 za rok 2023.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí před-
loženou zprávu z jednání kontrolního 
výboru ze dne 4. 1. 2024.

Zastupitelstvo obce schvaluje projekto-
vou dokumentaci na stavbu rodinného 
domu na parcele č 684/37, k. ú. Stupi-
ce se sklonem střechy 20 a 15 stupňů  
a ukládá starostovi obce souhlas podepsat.

Pan starosta informoval přítomné o udělení 
souhlasu k výstavbě Polní cesty HPCS7 
Pozemkovému úřadu. Obci byla předlo-
žena projektové dokumentace a požádali  
o souhlas s umístěním stavby na pozemek. 
Jedná se o cestu od Koloděj, přes trojmezí, 
ke škole a dále k Sibřině. Cesta bude, co 
se týká povrchu, odpovídající cestě od 
vodárny do Stupic. Jako podloží má být 
použit praný makadam s asfaltem.

Diskuse:
Pan Čestický vznesl dotaz ohledně oplo-
cení nového dětského hřiště U Křenice  
u polní cesty. Proběhla diskuse k mož-
nosti dodělání plotu. Přítomní občané 
vznesli požadavek, aby bylo oplocení 
vybudováno kolem celého dětského hřiště. 
Občané se také dotazovali na celkovou 
investici za dětské hřiště U Křenice a na 
investici za oplocení. Polní cesta má být 
nově vybudována pozemkovým fondem, 
ale termín není znám Proběhla diskuse 
ohledně možnosti postavit plot i u polní 
cesty. Přítomní byli informováni o dodání 
a sázení habrů u plotu.
Další dotaz od občana byl ohledně mož-
nosti umístění zrcadla při výjezdu z ulice 
V Kukli, neboť je zde na křižovatce nové 
oplocení, které není průhledné. Obdobný 
problém je při výjezdu z ulice Souběžná. 
Pan starosta se pokusí dohodnout s KSÚS, 
ale počítá s tím, že pokud budou zrcadla 
povolena, bude umístění možné až poté, 
co proběhnou opravy silnic.
Paní Čermáková informovala o přednášce 
o Nepálu, která proběhne dne 16. 4. 2024 
od 18:00 hodin. Dále informovala, že na 
11. 5. 2024 je naplánovaný výlet Lužné 
u Rakovníka do železničního muzea  
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a muzea amerických veteránů. Pozvánky 
jsou i na stránkách obce.
Dále pozvala přítomné na výlet do Ně-
mecka, do pivovarů. Výlet je naplánován 
na červen a je bez účasti obce. 
Paní Klapková informovala o úklidu obce, 
který proběhne dne 23. 3. 2024. Požádala, 
zda by zaměstnanci obce nemohli pravi-
delně čistit škarpy od odpadků. Vznesla 
dotaz na likvidaci pletiva na stezce do 
Stupic a opravu chodníku u zastávky 
na návsi. Pan starosta sdělil, že plot se 
zlikviduje, ale je třeba nejdříve provést 
pálení prorostlé trávy a teprve poté bude 
možné zlikvidovat starý plot a sdělil, že 
oprava zastávky je již poptána a čeká na 
cenovou nabídku.
Paní Klapková dále informovala o podání 
žádosti na dotaci na výsadbu stromů na 
stezce U Hrušky v celkové výši 149 900 Kč 
a požádala o informaci ohledně dotace 
na víceúčelové hřiště u školy. Pan sta-
rosta sdělil, že na víceúčelové hřiště  
u školy zatím žádná dotace vypsána není. 
S ředitelkou školy je dohodnuto, že se 
v letošním roce vybuduje venkovní třída 
– altán a nakoupí se sportovní mobilní 
vybavení pro travnaté plochy. Také se 
počítá s vybudováním dvou parkovacích 
míst.  Dále proběhla diskuse ohledně 
možnosti vybudovat hřiště z prostředků 
obce bez dotace a možnosti užívání hřiště 
veřejností.
Pan starosta informoval o návštěvě pana 
senátora Hraby v naší obci.  Pan senátor 

byl příjemně překvapen konceptem rodinné 
školy s individuálním přístupem k žákům, 
což považoval za velmi přínosné.
Pan Pánek vznesl dotaz ohledně dotace na 
oranžové hřiště od ČEZ, zda obec ví, proč 
nebyla dotace podaná v roce 2023 obci 
přiznána. Pan starosta uvedl, že se jedná 
o rozhodnutí soukromé organizace. Pan 
Pánek uvedl, že bude vyhlášena dotace od 
národní sportovní agentury. Pan starosta 
uvedl, že o dotací ví, ale v této dotaci je 
uvedeno, že se nesmí jednat o hřiště pro 
školy. Musí se jednat o sportovní kluby. 
V letošním roce bude žádost u Nadace ČEZ 
podána znovu. Součástí žádosti nebude 
altán. Dále se zastupitelé dohodli, že se 
bude obec na části nákladů podílet, aby 
se navýšila možnost získání dotace od 
nadace ČEZ na víceúčelové hřiště u školy.
Paní Čermáková vznesla dotaz ohledně 
oprav značení přechodů a na silnicích. 
Pan starosta uvedl, že s opravami hlavní 
cesty se počítá. Letošní rok je poslední, 
kdy může obec řešit reklamace stavby. 
Reklamace s VPK budeme řešit. Další 
část bude řešena s KSÚS. Rekonstrukce 
celé silnice je naplánována po dostavbě 
okruhu. 
Paní Klapková vznesla dotaz, kdy bude 
zasedat školská rada a žádala o sdělení 
termínu. Termín zatím ještě není znám.  
Pan Čestický uvedl, že členská rada má 
3 členy a jsou známí pouze dva členové. 
Bylo sděleno, že ve členské radě je pan 
starosta, paní Kozlová a paní Šedivá. 

Seznam členů je na webu školy. Byl 
vznesen dotaz ohledně provozu školky 
v době prázdnin a volných dnů. Proběhla 
diskuse k provozu školky v období prázd-
nin. MŠ má být otevřena do 8. 7. 2024. 
Dále proběhla diskuse k možnosti počtu 
členů školské rady. 
Pan Pánek vznesl dotaz na možnost 
odvozu bioodpadu z areálu SK Viktoria. 
Pan starosta se dohodne se zástupci SK, 
zda chtějí zajistit kontejner. 
V Uličce lásky někdo z místních upravil 
zeleň u dřevěných herních prvků. Byl 
vznesen dotaz ohledně možnosti odvozu 
ořezaných větví obcí. Herní prvky a větve 
se nacházejí na straně Prahy. Pan starosta 
se pokusí dohodnout se zaměstnanci obce, 
zda by odvoz zajistili.
Pan Pánek vznesl dotaz ohledně nákladů 
na provoz lampy u kruhového objezdu u 
Křenice. Uvedl, že vlastní elektroměr je 
drahý, obec bude platit měsíční paušální 
poplatek za elektroměr. Obec má svolení 
vlastníka stavby na umístění elektroměru 
do současného sloupku. Proběhla diskuse 
ohledně jiné možnosti napájení.
Pan starosta informoval o tom, že KSÚS 
bude kácet staré stromy podél cesty na 
Koloděje, a to příští rok. Pan starosta 
informoval o jednání s KSÚS v této věci 
s ohledem na novou výsadbu keřů.

Pan starosta poděkoval všem přítomným 
za účast a v 19:50 hodin ukončil jednání 
Zastupitelstva obce.

USNESENÍ
zastupitelstva obce Sibřina z 11. veřejné-
ho zasedání zastupitelstva konaného dne  
6. 5. 2024 v jídelně společnosti SELGEN, 
a. s. v Sibřině od 18:00 hod. do 19:56 hod.

Text zápisu byl redakčně upraven a zkrácen. 
Zveřejňujeme pouze přijatá usnesení  
a projednané informace. Tam, kde je to 
potřeba, zveřejňujeme i průběh jednání. 
Plný text zápisu je k dispozici na místním 
úřadu.

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
dodatku č. 2 ke smlouvě o zajišťování  
a financování dopravní obslužnosti mezi 
obcí Sibřina a Středočeským krajem  
a ukládá starostovi obce dodatek podepsat.

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
Smlouvy o poskytnutí nadačního příspěv-
ku STC STR24/65361 mezi obcí Sibřina  
a Nadací ČEZ, IČO: 26721511 a ukládá 
starostovi obce smlouvu podepsat.
 
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr na 
využití pozemků společností SELGEN, 
a.s., IČO: 47116099 a ukládá starostovi 
obce záměr zveřejnit na úřední desce obce. 

Zastupitelstvo obce schvaluje rozpoč-
tového opatření č. 1/2024.

Zastupitelstvo obce neschvaluje předlo-
ženou výzvu k podání nabídky a zadá-
vací dokumentaci na veřejnou zakázku 
„Výstavba sportovního hřiště ZŠ a MŠ 

Sibřina“ a ukládá starostovi obce výzvu 
doplnit a upřesnit a předložit ji na dalším 
jednání zastupitelstva.

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
Smlouvy o zrušení zástavního práva 
smluvního a uzavření dohody mezi obcí 
Sibřina a ALIA CZ s.r.o., IČO: 27129284 
a ukládá starostovi obce smlouvu  
a dohodu podepsat.

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
Příkazní smlouvy a Smlouvy o zpraco-
vání povinných příloh k žádosti o dotaci 
mezi obcí Sibřina a RPA Dotace, s.r.o., 
IČO: 01399357 a ukládá starostovi obce 
smlouvy podepsat.
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Zprávy z obce
Diskuse:
Byl vznesen dotaz na chodníky a přechody 
v obci. Současné přechody byly vybudo-
vány dle starých norem. Aktuálně se řeší 
nový přechod u zastávky i se semaforem. 
Od Květnice k zastávce na návsi není 
žádný přechod. Pan starosta osloví KSUS, 
zda je možné v těchto místech chodník 
vybudovat. 
Dále byl vznesen dotaz na přecházení  
k Sibrin marketu. Obec je v jednání  
s majitelem Sibrin marketu, který má 
určitou vizi budoucnosti areálu. Součástí 
je i vybudování části chodníku na druhé 
straně. V případě, že by měl být v da-
ném místě nový přechod, je třeba, aby 
navazoval na obou stranách na chodník. 
Odhad časového horizontu jsou cca 3 roky.  
Aktuálně se řeší schválení nového územního 
plánu. Proběhla diskuse i k vybudování 
pokračování chodníku od Květnice.
Paní Klapková a paní Čermáková se ze-
ptaly na možnost znovu umístit zrcadlo 
u restaurace U Pofíka a V Kukli. 

Výstavba světelných přechodů je v plánu 
příští rok. Jsou v plánu 3. Pan starosta 
navrhne KSUS nový přechod u zastávky 
na návsi dříve než s realizací semaforu. 
Obec se pokusí zajistit realizaci do konce 
letních prázdnin, pokud bude schválen.
Oprava radarů – měřičů rychlosti – je 
v řešení, pravděpodobně je nutná výměna 
baterií.
Čištění dešťové kanalizace zabere více 
hodin, než bylo předpokládáno, takže je 
hotová silnice Nová a V Habeši. Pan sta-
rosta obdržel novou cenovou nabídku na 
další silnice. Zastupitelé vzali na vědomí, 
že čištění dešťové kanalizace přesáhne 
částku 100 tisíc. 
ZŠ realizuje výstavbu altánu v areálu ZŠ  
a obec realizuje parkovací stání v areálu ZŠ.
Bourací práce Šálkova domu proběhnou 
pravděpodobně v červnu.
Byl vznesen dotaz na možnost úpravy pěší 
cesty – panelky – ke škole. Zda je možné 
ji rozšířit a změnit povrch. Cesta ke škole 
vznikla za socialismu svépomocí. Část je 

na pozemcích obce a část na soukromých 
pozemcích. Aktuálně tedy není možné 
cestu upravovat. 
Pan starosta přítomné informoval, že obec 
má teď v plánu 2 velké projekty, aktuálně 
je zadlužena výstavbou kanalizace. Bourací 
práce Šálkova domu budou za cca 300 tisíc. 
Projekt výstavby multifunkčního domu 
je cca 40 milionů, obec počítá s dotací. 
Bez dotace realizace nebude možná. Pan 
starosta odkázal na strategický plán obce.
Pan starosta informoval, že má nabídku 
na auto tranzit pro údržbu. Současné 
auto již neprojde technickou kontrolou 
a nebude možné jej dále využívat. Cena 
ojetého tranzitu je r. výroby 2011 a cena 
do 200 tisíc. Auto je v dobrém technickém 
stavu. Zastupitelé vzali nákup automobilu 
na vědomí.

Pan starosta poděkoval všem přítomným 
za účast a v 19:56 hodin ukončil jednání 
Zastupitelstva obce.

MALÉ OHLÉDNUTÍ
Vážení spoluobčané a rodiče, ráda bych pro 
Vás jako zastupitelka naší obce shrnula, 
co se v posledních letech podařilo v naší 
školce a škole vybudovat. 

Od prvního září budeme mít zcela naplněný 
1. stupeň základní školy. Máme přípravnou 
třídu, kterou by nám mohl leckdo závidět. 
Školka má prozatím dvě oddělení – Včeličky 
a Žabičky, s kapacitou 40 dětí. Všechny 
třídy jsou moc pěkné, prostorné, plně 
vybavené, mají k dispozici interaktivní 
tabuli či projektor, zázemí pro ukládání 
potřebných věcí, odhlučňovací panely 
a zastínění. Škola má vlastní kuchyni  
a jídelnu. Družinu mohou děti navštěvovat 
až do 5. ročníku. Podařilo se zkultivovat 
oba dva pozemky před školou, takže je 
více prostoru pro venkovní pobyt dětí. Byla 

vybudována základna budoucí venkovní 
třídy. Rozšířila se parkovací místa. Byly 
instalovány sítě na pozemku směrem k sil-
nici. Máme novou autobusovou zastávku, 
která je zastřešena. Prostor před školou je 
už nyní bezpečný, došlo k úpravě křižo-
vatky a instalaci zpomalovacích prahů. 
Vloni vznikl Spolek rodičů a přátel ZŠ  
a MŠ Sibřina a byla zakoupena pec.

Na všem se samozřejmě muselo usilovně 
pracovat. Je to zejména zásluha vedení 
obce, paní ředitelky, zastupitelů a také 
Vás rodičů, kteří přispěli svým podpisem 
pod petici, která měla vliv při rozhodování  
o úpravě křižovatky.

Aktuálně se zpracovává projekt na přístavbu 
nové kuchyně a větší jídelny v prostoru 

za školou. Tím by se uvolnily prostory ve 
stávající budově. Je v přípravě dotace na 
modernizaci vybavení jídelny. Letos nás 
doufejme čeká investice do zpevněného 
multifunkčního hřiště na přední zahradě, 
které se bude hojně využívat hlavně při 
výuce TV a nová venkovní třída, také před 
školou. Ráda bych, aby byla v následujícím 
roce obcí objednána demografická studie. 
Při tvoření nového strategického plánu 
se k ní zastupitelé nepřiklonili. Určitě by 
nám pomohla při rozhodování, jak dále 
s investicemi nejen do školství v naší obci. 
Dobře si uvědomujeme, že vzdělávání je 
pro naši obec velkou prioritou.

Markéta Klapková, 
zastupitelka

Rádi bychom touto cestou mockrát poděkovali paní ředitelce Markétě Zemanové a jejímu týmu za zajištění každodenního do-
provodu našich dětí na zastávku autobusu Sibřina – Škola. Moc si vaší pomoci vážíme a dobře si uvědomujeme, že doprovod 
není ve školách běžnou záležitostí. Děkujeme.

Tým SRPŠ

PODĚKOVÁNÍ
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Zprávy z obce

V loňském roce jsme vysázeli v naší obci 
celkem 49 nových stromů, a to duby zimní 
a letní, jeřáby ptačí, lípy srdčité, javory 
mléče, habry obecné a třešně ptačí. Dále 
282 kusů menších keřů, zejména bez čer-
ný, brslen evropský, hloh jednosemenný, 
střemchu obecnou, trnkou obecnou a růži 
šípkovou a dužnoplodou. Výsadby proběhly 
v lokalitě Na Hrázi a v biokridoridoru pod 
benzínovou pumpou. Osvědčila se nám 
spíše podzimní výsadba s ohledem na 
zálivku. Ráda bych všechny ubezpečila, 
že obec se o stromy soustavně stará. V létě 
hasiči stromy poctivě zalévali, teď na jaře 
jsme obnovili úvazy, texty na cedulkách 
vysazených stromů, odstranili boční 
výhony a stromy přihnojili. Vždy se při 
výsadbě stane, že se některý strom nebo 
keř prostě neuchytí. Na podzim tři uschlé 
stromy odstraníme a vysadíme nové. 
Obec bude také na podzim žádat dotaci 
na zálivku na stromy v hodnotě 72 000 Kč 
u Středočeského kraje. Všechny loňské 
výsadby proběhly z nadačních peněz,  
a to prostřednictvím nadace ČEZ a na-

dace Sázíme stromy, přípravu stanoviště 
a odborný dozor hradí obec. Výsadbu 
realizujeme vždy dobrovolnicky, obec ji 
nehradí. Chtěla bych všem dobrovolníkům, 
kteří pomáhali s loňskou výsadbou, moc 
poděkovat za jejich dobrovolnou práci. 

Zároveň bych chtěla informovat o tom, 
co a kde budeme sázet v letošním roce. 
Jediný výsadbový den bude sobota  
19. 10. od 10 do 17. hodin, budeme 
sázet na Stezce U Hrušky, která je velmi 
vyhledávaná.

Opět si můžete vybrat „svůj strom“, určitě 
přijďte kdokoliv z Vás, na místě pro Vás 
bude vše připraveno, uvítáme i ty, kteří 
ještě nesázeli. Osázíme celou první část, 
kde už výsadby jsou, novými ovocnými 
stromy a na horizontu několika lípami – 
celkem 35 stromy. Na tuto výsadbu jsme 
již finanční obnos získali.

V červnu budu podávat ještě žádost o do-
taci na druhou etapu, která by navazovala 

na horizontu podél stezky napravo. Zde 
obec bohužel nevlastní pozemek, takže 
můžeme osázet pouze místa, na kterých 
jejich vlastníci s výsadbou souhlasí. Tímto 
bych těm, kteří nám souhlas ochotně 
poskytli, chtěla moc poděkovat. Budeme 
si držet palce, abychom získali potřebné 
finance a osázeli tak poměrně prázdný 
a holý prostor, který je hojně využíván. 

Na stezce U Hrušky na jaře proběhly 
prořezy ovocných stromů – korun, byly 
odstraněny nepotřebné opory, odstraněny 
boční výhony a čeká nás ještě řez několika 
starých uschlých ovocných stromů. Vloni 
byly umístěny lavičky, letos herní prvky 
na asfalt s návodem. Jsem moc ráda, že se 
toto místo pro všechny stává příjemným 
veřejným prostorem. Na podzim budeme 
ještě do vyšších stromů umísťovat ptačí 
budky. O tom v dalším článku.

Markéta Klapková, 
zastupitelka

NOVÉ VÝSADBY V OBCI
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Připravit, pozor, start!

Zprávy z obce
SPORTOVNÍ DEN

Dne 18. 5. 2024 se uskutečnil první ročník 
sportovního dne pro děti. Akci pořádal 
Spolek rodičů a přátel školy. Sportovní den 
se uskutečnil na multifunkčním sportovním 
areálu (názvem Ovál) ve Škvorci, protože 

v Sibřině zatím nemáme žádné vhodné 
sportoviště s pevným povrchem. 
Malí závodníci si mohli vyzkoušet mnohé 
sportovní a atletické disciplíny v prostoru 
nového Oválu ve Škvorci. Jednalo se 
zejména o sprint na 50 m, skok do dálky, 
skok z místa, hod na basketbalový koš, 
člunkový běh, leh – sed, hod kriketovým 
míčkem a hod šipkou, která simulovala 
hod oštěpem. 
Součástí tohoto dne bylo i testování tělesné 
zdatnosti dětí dle metodiky Ministerstva 
školství a tělovýchovy. Na základě zve-
řejněných anonymních výsledků mohli 
rodiče získat základní přibližnou informaci 
o základní zdatnosti svých dětí a srovnaní 
s republikovým testováním (3. tř.) ve 
školním roce 2022/2023.
Musíme všechny sportovce velmi pochválit 
za jejich snahu a nasazení. Odměnou za 
předvedené výkony jim pak byly dobro-
ty připravené rodiči, medaile, diplomy, 
sladkosti a překvapení od našeho Spolku. 
Našlo se i několik sportovců rodičů, kteří 
šli závodníkům příkladem. 
Součástí sportovního dne byla i akce 
Běháme pro zvířátka. Vybrali jsme krás-

nou celkovou částku 2100 Kč a za ní 
jsme zakoupili stravenky do ZOO Praha. 
Konkrétně 10 stravenek pro Surikatu,  
7 stravenek pro Tučňáka Humboldtova  
a 1 stravenku pro Lva Indického.
Akce se všem moc líbila, určitě ji v příštím 
roce zopakujeme a zkusíme úroveň posu-
nout zase o kousek výš. Na akci finanční 
dotací přispěla také obec, za což ji velmi 
děkujeme. 
Dále děkujeme všem rodičům, kteří při 
akci pomáhali. Neostýchejte se a účast-
něte se sportovních akcí spolu s vašimi 
dětmi. Přirozený pohyb venku je pro děti 
nesmírně důležitý. Také upozorňujeme, 
že sportoviště ve Škvorci je otevřené pro 
veřejnost a můžete ho kdykoliv navštívit. 
SPORTU ZDAR.

Kompletní fotogalerie, veškeré výsledky 
sportovních disciplín včetně vyhodnocení 
fyzické zdatnosti v anonymizované podobě 
nejdete na našem webu. https://srpssibrina.
cz/fotogalerie/

Markéta Klapková, 
místopředsedkyně Spolku
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Akce Ukliďme svět, školka Rozmarýn.

V dubnu se podařilo uspět našemu spolku 
s žádostí o dotaci na netradiční sousedské 
setkání. Naším záměrem je opět udělat něco 
pro náš veřejný zelený prostor, tentokrát 
budeme umísťovat ptačí budky. Hlavní 
akce sousedského setkání se uskuteční na 
netradičním místě. Uprostřed stezky Sibřina 
– Stupice, v místě, kde je nyní odpočinková 
část se stoly a lavicemi. V nejbližší době 
k nim přibyde ještě workoutový prvek pro 
starší děti. Akce začne ve 14. hodin, bude 
pro Vás připraveno občerstvení a program 
pro děti zaměřený na životní prostředí  

SOUSEDSKÉ SETKÁNÍ – STAVÍME BUDKY CHRÁNÍME PŘÍRODU

Dětská skupina ze Sibřiny se zapojila do akce 
Ukliďme svět. V předvelikonočním týdnu 
během 3 dopolední čistila lesík v lokalitě 
Na Skalce. Děti se do úklidu přírody vrhly 
s nadšením a spolu s lektorkami vysbíraly 
množství odpadků a vykutálely i několik 
pneumatik. Přikládáme fotku z jednoho 
úklidového dopoledne. Dětská skupina je 
součástí spolku SOSák (sídlící v Sibřině, 
v SOSákově – oáze kultury a vzdělávání), 
který je otevřen i veřejnosti a pořádá pro 
naše občany i zájemce z okolí kulturní  
a vzdělávací akce, výtvarné dílny i letní 
příměstské tábory.

Zapsala Ing. Olga Šebková

ŠKOLKA ROZMARÝN

V důsledku nabytí účinnosti ustanovení 
§ 17 odst. 1 písm. g) zákona č. 201/2012 
Sb. o ochraně ovzduší, respektive § 41 
odst. 16 zákona č. 201/2012 Sb. o ochraně 
ovzduší, dojde od 1. 9. 2024 k zákazu 
provozu kotlů na pevná paliva nižší než 
3. třídy, které jsou napojeny na teplovod-
ní soustavu ústředního topení umístěné  
v rodinných domech, bytových domech, 
bytových domech nebo stavbách pro 
rodinnou rekreaci.

Bude tedy nutné tyto nevyhovující kotle 
vyměnit za kotle vyhovující podmínkám 
stanoveným zákonem č. 201/2012 Sb.  

o ochraně ovzduší, nebo nevyhovující 
kotle odstavit z provozu.

Třídu kotle je možné zjistit z technické 
dokumentace spalovacího zdroje a také 
z dokladu o technickém stavu a provozu 
spalovacího stacionárního zdroje na pevná 
paliva. Tuto kontrolu je provozovatel to-
hoto spalovacího zdroje povinen provádět 
jednou za tři kalendářní roky a doklad 
o této kontrole předložit na vyžádání 
obecnímu úřadu s rozšířenou působností 
(§ 17 odst. 1 písm. h) zákona č. 201/2012 
Sb. o ochraně ovzduší). Je tedy zákonnou 
povinností každého provozovatele spa-

lovacího stacionárního zdroje na pevná 
paliva, který je napojen na teplovodní 
soustavu ústředního topení, mít platný 
doklad o výše uvedené kontrole.
Obecní úřad s rozšířenou působností 
bude důsledně vyžadovat předkládání 
tohoto dokladu.
Stále je možné podávat žádosti o finanční 
podporu na výměny nevyhovujících kotlů
https://www.sfzp.cz/dotace-a-pujcky/
kotlikove-dotace/

www.brandysko.cz
epodatelna@brandysko.cz
ID datové schránky: c5hb7xy

Sdělení Odboru životního prostředí, oddělení ochrany ovzduší,
Městského úřadu Brandýs nad Labem – Stará Boleslav

a pohyb, umístíme spolu s ornitologem 
ptačí budky na stezku. Zbylé budky budeme 
umísťovat v následujícím týdnu, zejména 
se těšíme na budku vybavenou kamerou, 
která bude na školní zahradě. Přikládáme 
mapu s umístěnými budkami, tedy budky 
typu rehkovník, sýkorkovník a špačkovník.

Nadace Via nám umožnila navíc získat 
další obnos peněz pomocí darů na webu 
www.darujme.cz. Všem dárcům děkujeme.

Tým SRPŠ
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CO JE REVIZE KATASTRU 
A PROČ SE PROVÁDÍ?
Cílem revize je prověření souladu údajů 
katastru se skutečným stavem v terénu a v 
případě nalezení nesouladu jeho odstranění.

Přesnost údajů katastru nemovitostí je 
základním předpokladem pro spolehlivě 
fungující realitní trh a veřejnou správu. 
Ačkoliv je v zájmu samotných vlastní-
ků, aby byly údaje katastru spolehlivé  
a v souladu se skutečným stavem, není vždy 
vlastníky splněna ohlašovací povinnost, 
tj. není oznámena změna údajů katastru 
nemovitostí a nejsou předloženy příslušné 
listiny k jejich zápisu do katastru. Údaje 
katastru nemovitostí tak nemusí plně od-
povídat skutečnosti. Jedním z nástrojů, jak 
docílit toho, aby údaje katastru co nejvíce 
vypovídaly o skutečném stavu v terénu, 
je pravidelné provádění revize katastru. 
Zásady pro provádění revize údajů katastru 
jsou stanoveny v § 35 zákona č. 256/2013 
Sb., katastrální zákon, v platném znění 
a § 43 vyhlášky č. 357/2013 Sb., katastrální 
vyhláška, v platném znění. 

Kdy se revize provádí 
a jak se o ní dozvíte?
Revizi údajů katastru nemovitostí vyhlašuje 
příslušný katastrální úřad podle potřeby. 
Vyhlášení revize katastru oznamuje kata-
strální úřad nejpozději 2 měsíce před jejím 
zahájením obci, na jejímž území bude revize 
katastru prováděna. Informaci o zahájení 
revize zveřejňuje příslušná obec způsobem 
v místě obvyklým.  Informace o zahájení 
revize je rovněž umístěna na úřední desce 
příslušného katastrálního úřadu.

Co je předmětem revize.
Předmětem revize katastru jsou zejména 
hranice pozemků, obvody budov a vodních 
děl, druh pozemku, způsob využití pozemku, 
typ stavby a způsob využití stavby. Podle 
potřeby se dále revidují i hranice katastrál-
ního území, další prvky polohopisu, místní 
názvy a pomístní jména a další.
Rozsah, ve kterém bude revize prováděna, 
určuje ve vyhlášení revize katastrální úřad.
Revize katastru naopak nenahrazuje obnovu 
katastru novým mapováním, neprobíhá 
zjišťování průběhu hranic a jejich následné 
zaměření.

Je nutná přítomnost vlastníka?
Revize se provádí za součinnosti obce, 
orgánů veřejné moci a podle potřeby i jed-
notlivých vlastníků a jiných oprávněných. 
Ačkoliv přítomnost vlastníka při revizi není 
v mnoha případech nezbytně nutná, je často 
žádoucí a pro vlastníka výhodná, jelikož 
při osobním jednání s katastrálním úřadem 
může uvedené nesoulady a způsob jejich 
odstranění konkrétně projednat a informovat 
se o možnostech nápravy. Rovněž je třeba 
součinnosti vlastníka, pokud je nezbytné 
ke zjištění skutečného stavu zajistit vstup 
zaměstnance katastrálního úřadu pověřeného 
prováděním revize na předmětný pozemek. 
Pokud nedošlo na nemovitostech ve Vašem 
vlastnictví k žádným nesouladům mezi evi-
dovaným stavem v katastru a skutečným 
stavem, revizi katastru ve vaší obci nemusíte 
ani zaznamenat.

Jak se revize provádí?
Zástupci katastrálního úřadu provádějí 
pochůzku v terénu a revidují skutečný stav 
se stavem v katastru. Zjistí-li katastrální 
úřad změnu či nesoulad v údajích katastru, 
zaznamená tuto skutečnost do přílohy pro-
tokolu o výsledku revize katastru. 
U změny vyžadující doložení příslušnou 
listinou, jako je např. nová stavba, která 
je obsahem katastru, se projedná způsob 
odstranění zjištěného nesouladu v údajích 
katastru. Pokud vlastník není revizi pří-
tomen, vyzve katastrální úřad vlastníka 
písemně k předložení příslušných listin 
dokladujících změnu. 
Některé změny, např. vybrané změny druhu 
pozemku či odstranění stavby, lze zapsat 
do katastru na základě výsledků revize 
a nevyžadují doložení příslušných listin. 
Takové změny zapíše na základě výsledků 
revize katastrální úřad z moci úřední. 

Povinnost podat přiznání k dani 
z nemovitostí.
V důsledku revize může dojít ke změně 
okolností rozhodných pro vyměření daně 
z nemovitostí. Takovou okolností je např. 
údaj o druhu pozemku.

Změny údajů o druhu pozemků jsou 
okolnostmi rozhodnými pro vyměření 
daně z nemovitostí. Vlastník nemovitostí 
je tedy povinen za nemovitosti, u nichž 

došlo ke změnám těchto rozhodných 
okolností, podat úplné nebo dílčí daňo-
vé přiznání na rok následující po roce, 
v němž tyto změny nastaly.

 Podle ustanovení § 13a odst. 1 zákona č. 
338/1992 Sb., o dani z nemovitostí, ve znění 
pozdějších předpisů, je povinen tak učinit 
do 31. ledna příslušného roku. Pokud tak 
v zákonem stanoveném termínu neučiní, 
vznikne mu podle ustanovení § 250 zákona 
č. 280/2009 Sb., daňový řád, ve znění poz-
dějších předpisů, povinnost zaplatit pokutu 
(závislou na výši vyměřované daně a počtu 
dní prodlení, vždy však ve výši minimálně 
500 Kč). Není-li daň včas zaplacena, je po-
platník povinen uhradit také úrok z prodlení 
podle § 252 téhož zákona.

Povinnosti vlastníků
dle katastrálního zákona.
Povinnosti vlastníků jsou dány § 37 kata-
strálního zákona. U revize katastru jsou to 
zejména povinnosti:
► zúčastnit se na výzvu katastrálního 
úřadu jednání
► ohlásit katastrálnímu úřadu změny údajů 
katastru týkající se jejich nemovitostí, a to 
do 30 dnů ode dne jejich vzniku, a předložit 
listinu, která změnu dokládá
► na výzvu katastrálního úřadu předložit 
ve stanovené lhůtě příslušné listiny pro 
zápis do katastru

Pokud vlastník neplní povinnosti dle § 37 
katastrálního zákona, může svým jednáním 
(a to i pasivním) naplnit skutkovou podstatu 
správního deliktu dle § 57 katastrálního zákona.

KATASTRÁLNÍ ÚŘAD PRO STŘEDOČESKÝ KRAJ
Katastrální pracoviště Praha-východ, Pod sídlištěm 
1800/9, 182 12 Praha 8,  e-mail: kp.pvychod@cuzk.cz 

REVIZE KATASTRU NEMOVITOSTÍ

Zprávy z obce
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Milí rodiče, dětičky a čtenáři časopisu 
Zebrin, zdravíme vás v tomto krásném 
jarním období.

Březen je už od roku 1955 oslavou čtení, 
vyprávění a knížek. Čtení a poslouchání 
je totiž aktivitou, která nám pomáhá 
rozvíjet mnohem více než pouze slovní 
zásobu. Bylo nám potěšením u nás přivítat 
autorku dětských knih Olgu Rusnákovou, 
která si pro děti připravila besedu na téma, 
jak vzniká kniha, kdo se na vzniku knihy 
podílí a jak se kniha dostane až ke čtenáři. 
Také dětem představila svou dětskou knihu 
Zachumlej se, pohádka začíná. Každá z tříd 
naší mateřské a základní školy si pro děti 
v březnu připravila prohlídku knihovny. Děti 

byly seznámeny s fungováním knihovny 
a měly možnost si prohlédnout oddělení 
dětských knih.

Cílem vzdělávání je naučit děti a žáky 
odpovědnému environmentálnímu cho-
vání. Aby se každý mohl sám dle svého 
svědomí odpovědně rozhodnout, jak bude 
s myšlenkou udržitelného rozvoje ovlivňo-
vat životní prostředí, musí být dostatečně 
vybaven znalostmi a dovednostmi. Proto 
je zařazování činností spjatých s přírodou  
a životním prostředím pro naši školu nutností. 
Začínáme již od nejmenších dětiček, třída 
Žabiček a Včeliček navštívila farmu Bláto, 
která je vyhlášená výrobou sýrů s Alpskou 
kulturou, ZOO Chleby a ekocentrum Vrát-

kov. Starší žáci ze základní školy navštívili 
zámek Sychrov a elektrárnu Hučák. Tato 
Labská vodní elektrárna je chráněnou 
kulturní památkou a spolu s mostními 
objekty tvoří významnou součást městské 
památkové zóny. V rámci environmentál-
ní výchovy vedeme děti k péči o vlastní 
okolí. Využíváme k tomu různé světové 
dny, např. Den Země, Světový den vody  
a Světový den včel. Třídy 3. A a 4. A si 
udělaly výpravu naučnou stezkou Škvorecká 
obora a pozorovaly krásy jarní přírody. 
V dubnu proběhla v naší škole brigáda. 
Tímto děkujeme rodičům za pomoc při 
úpravě naší školní zahrady. Každá třída 
se stará o svůj vlastní vyvýšený záhon, 
kde pěstujeme ovoce, zeleninu a bylinky. 
Paní učitelka ze třídy Včeliček si pro svou 
třídu, přípravnou třídu a 1.A připravila 
projektové dny v rámci programu Malá 
technická univerzita. V rámci projektového 
dne Malý vodohospodář jsme si povídali 
o nečistotách v odpadních vodách, mož-
nosti filtrace a postavili jsme si model 
čistírny odpadních vod. Projektový den 
Malý energetik nás seznámil s elektřinou, 
k čemu ji potřebujeme, jak se elektřina 
vyrábí, co by se stalo, pokud bychom ji 
jeden den neměli, také jsme si postavili 
jednoduchý model elektrárny a pomocí 
technického schématu jsme si postavili 
stožáry a vedení vysokého napětí.

Jaro a nástup léta v Základní a mateřské škole Sibřina
MŠ s ZŠ Sibřina

MŠ v ZOO Chleby.

Čarodějnický rej.
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K jaru již tradičně patří Velikonoce  
a čarodějnice. Děti tyto svátky milují  
a vždy si je na maximum užívají. Ať už se 
jedná o velikonoční tvoření ve škole a při 
dílničkách s rodiči, o velikonoční jarmark, 
čarodějnický rej v kostýmech nebo opékání 
buřtíků na naší školní zahradě.

V dubnu již tradičně proběhl v naší škole 
Den bezpečnosti. Navštívila nás Policie 
ČR, děti měly možnost zhlédnout ukázku 
vozového parku (policejní vůz a motocykl) 
a vystoupení policejních psovodů. Zdra-
votnická záchranná služba Středočeského 
kraje děti seznámila se zásadami první 
pomoci a Hasiči Sibřina nám předvedli 
ukázku svého zásahu přímo na naší školní 
zahradě. Také jsme požádali Policii ČR  
o přednášku. V mateřské škole se jednalo 
o přednášku bezpečného pohybu dětí v sil-
ničním provozu a pro starší děti základní 
školy se jednalo o přednášku prevence 
kyberšikany. Protože jsme od paní policis-
tky získali mnoho užitečných informací,  
a uvědomili jsme si nutnost jejich předání 
dál rodičům, pozvali jsme na podobnou 
přednášku také rodiče.

Ve vztazích mezi pedagogy a rodiči se 
vždy snažíme o oboustrannou důvěru, 
otevřenost, vstřícnost, porozumění, respekt  
a ochotu spolupracovat. Pedagogové sle-
dují konkrétní potřeby jednotlivých dětí, 
snaží se jim porozumět a vyhovět. Proto 
mají rodiče možnost se podílet na dění 
v naší škole, účastnit se různých programů  
a jsou pravidelně informováni o všem, co se 
v naší škole děje. Organizujeme pravidelné 
třídní schůzky, konzultační hodiny, různá 
setkávání, dílničky a projektové dny, kdy 
se s rodiči rádi setkáváme.

Slavíme Mezinárodní den žen, Svátek matek 
a Den otců, pořádáme pro rodiče Svátek 
Slabikáře, Vítání občánků, vystoupení dětí 
v Alzheimer Home Sluštice. Myslíme si, 
že je důležité, aby děti myslely na svou 
rodinu a její členy, aby si uvědomily, co 
pro ně znamenají, jak jim mohou udělat 
radost a potěšit je vlastnoručně vyrobeným 
dárečkem. 

Včera se vrátily děti ze školy v přírodě, 
malé dětičky se ještě vyspí ve škole a tím 
završíme školní rok 2023/2024, který utekl 
jak voda v potoce.

V červnu pro rodiče ještě připravujeme 
zahradní slavnost, mohou se těšit na vy-
stoupení svých dětí a rozloučíme se zde 
také s předškoláky, kteří se v září stanou 
velkými školáky.

Užívejte si krásný nástup léta
Hana Fraňková a kolektiv 

ZŠ a MŠ Sibřina

ZŠ – škola v přírodě.

ZŠ  – Zámek Sychrov.

MŠ – Hájovna, Rok v lese.

ZŠ  – Velikonoční jarmark.

MŠ s ZŠ Sibřina
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Hasiči

Je tu červnové vydání Zebrinu a s ním 
i nějaké to „povídání“ o dění v naší 
hasičské jednotce.

Výjezdová činnost
V období od půlky března do uzávěrky 
tohoto čísla Zebrinu jednotka vyjela ke 
čtyřem mimořádným událostem – dne 
7.4. ve večerních hodinách to byl výjezd 
k požáru odpadu a porostu u Autolandu 
ve Slušticích. Dále jsme dne 1. 5. chvíli 
před půlnocí vyjeli k nahlášenému požáru 
trávy v příkopu u silnice ve Stupicích. 
Poněkud netradičním pak byl odpolední 
výjezd dne 7. 5., kdy byl nahlášen požár 
travnatého porostu okolo dopravní značky 
v ulici Ke Kolodějům v Sibřině. Zvláštností 
tohoto požáru bylo to, že byl způsoben tzv. 

„bludnými“ proudy z poškozeného kabelu 
podzemního elektrického vedení k jedno-
mu z nově postavených domů. Posledním 
„předuzávěrkovým“ byl ranní výjezd dne 
9. 5. k požáru trafostanice v Křenici v části 
nacházející se u silnice směrem na Březí. 

Mimovýjezdová činnost
Bezesporu nejvýznamnější akcí SDH  
a JSDH Sibřina bylo uspořádání tradičního 
Sibřinského pálení čarodějnic. Tato akce se 
letos poprvé konala v nových prostorách  
– a to v areálu Sibrin marketu. Jako každý 
rok se hasiči o akci postarali od A až do 
Z – od stavby hranice, přes zajištění ob-
čerstvení, posezení, živé muziky a ohňové 
show, až po požární dozor během trvání 
akce. Musím pochválit naše mladé hasiče, 

kteří se velice slušně zhostili svých úkolů na 
jednotlivých stanovištích s dovednostními 
disciplínami pro děti. Zpestřením akce 
pak byla ukázka naší výjezdové techni-
ky, ať už té v současnosti používané, tak  
i „historické“ sloužící u jednotky v dobách 
nedávných. 

 V současné době máme za sebou také dvě 
„předváděčky“ – první byla již tradiční 
účast na Dni s IZS pořádaným MŠ a ZŠ 
Sibřina. Letos jsme pro děti přichystali 
„dynamickou“ ukázku v podobě výjezdu 
jednotky k nahlášenému požáru – součástí 
ukázky byl komentář pro děti - jak se za-
chovat při spatření požáru, popis činnost 
hasičů od obdržení informace o požáru, 
přes příjezd na místo události, postup při 
likvidaci požáru a následná činnost po 
návratu na hasičskou stanici/zbrojnici. Po 
ukončení naší ukázky si pak děti mohly 
vyzkoušet roli zasahujícího hasiče.    Druhou 
akcí byl Hasičský dětský den pořádaný 
obcí a SDH obce Květnice. I tam jsme 
vystavili naši výjezdovou techniku a pro 
děti připravili stanoviště s dovednostním 
úkolem v podobě zmenšené dráhy soutěže 
TFA junior.

Kroužek mladých hasičů
Naši mladí hasiči mají za sebou účast na 
prvním ze závodů Dětské ligy TFA Praha 
2024. Jejich poctivá tréninková příprava 
přináší příznivé výsledky – v sychravé 
dubnové sobotě cinkla jedna zlatá me-
daile a v silně obsazených jednotlivých 
kategoriích se většině dětí podařilo umístit 
se v horní části výsledkových tabulek.  
I nadále platí, že holky a kluci mezi sebou 
rádi uvítají nové kamarády. Pokud máte 
dítko, které by to chtělo zkusit, stačí za-
vítat kteroukoliv středu v 17:00 hod. do 
hasičské zbrojnice, která se nachází nalevo 
od budovy Obecního úřadu.
   
Aktuální dění ve sboru a jednotce mů-
žete sledovat především na naší face-
bookové stránce – www.facebook.com/ 
JSDHaSDHSibrina a na Instagramu – 
Hasicisibrina.

Za SDH a JSDH zpracoval: 
Jaroslav Benda, 

foto: archiv SDH a JSDH Sibřina

Činnost jednotky (JSDH) a sboru (SDH) v uplynulých měsících

Předvedení naší techniky.

ZŠ  – Zámek Sychrov.

Čarodějnice v Sibrin marketu.

Rozprava před činností kroužku mladých hasičů.
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Sibřinské čarodějnice se letos konaly 
v areálu Sibrin Marketu. Pan Kubíček 
nabídl svůj prostorný areál obci zcela 
zdarma. Zázemí je tu pro akce tohoto 
typu výborné a myslím, že naši hasiči 
v čele s panem starostou tuto nabídku 
velmi přivítali.

Děti tradičně soutěžily v hasičských 
disciplínách, večer se konalo vyhlášení 
nejlepší masky a zapálení velké vatry, 
k tanci a poslechu hrála živá hudba  
a po celou dobu bylo připraveno bohaté 
občerstvení pro soutěžící děti i jejich 
rodiče a diváky. Ve stejnou dobu probí-
halo čarodějnické klání a soutěže také  na 
hřišti v Sibřině. Je škoda, že si tak obě 
akce zbytečně konkurovaly. 

Text a foto 
Zuzana Čermáková

Čarodějnice v Sibrin Marketu

Mladé hasičské naděje.

Rozbíjení atomu.

Běh zručnosti.

Běh s překážkami.

Překážkový běh 
pod dohledem čarodějnice.
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Dětský den

V sobotu 8. června se v Sibřině uskutečnil 
velkolepý Dětský den, který pořádal místní 
fotbalový klub SK Viktoria Sibřina. Tato 
vydařená akce, která začala ve 14:00, při-
lákala neuvěřitelných na 350 dětí a jejich 
rodiny. Společně si všichni užili odpoledne 
plné her, soutěží a radosti.

Organizaci Dětského dne zajišťovalo na 
30 dobrovolníků z řad mladých sportovců, 
jejich kamarádů nejen ze Sibřiny a členů 
klubu. Díky jejich úsilí a nadšení se podařilo 
vytvořit nezapomenutelnou atmosféru, kde 
si každý přišel na své. SK Viktoria Sibři-
na pořádala tento Dětský den již po třetí  

a tradice této akce se těší stále větší obli-
bě. Vždy je zpřístupněn celý areál klubu  
a k dispozici jsou všechny fotbalové plochy, 
což umožnilo připravit zajímavá stanoviště 
se sportovní tématikou, kde si mohly děti 
vyzkoušet různé disciplíny a soutěže.

Pro děti bylo velkým lákadlem i stanoviště 
s poznáváním zvěře, kde se děti mohly 
seznámit s různými druhy zvířat. Tato 
aktivita měla nejen vzdělávací charakter, 
ale také vzbudila velký zájem a nadšení. 
V průběhu dne mohli děti využít také 
AirBrush tetování a malování na obličej. 
U AirBrush tetování bylo nejžádanější klu-

bové logo, či symbol SKVS. Při malování 
na obličej pak zkušená malířka dětem na 
tváře vykouzlila barevné motivy od zvířátek 
přes superhrdiny až po květinové vzory. 
Tato kreativní činnost byla mezi dětmi 
velmi populární.

Dětský den v Sibřině byl nejen příležitostí 
k pohybu a zábavě, ale také k setkání  
s přáteli a rodinami. Věříme, že všichni 
zúčastnění si odnesli krásné vzpomínky na 
odpoledne plné pohybu a radosti.

Zapsal: Martin Mazura
Foto: Zuzana Čermáková

Dětský den v Sibřině – odpoledne plné zábavy a soutěží

Rybičky.

Rozdělení odměn.

Skákací hrady.

Florbal se slalomem.

Malování na obličej.
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Pan starosta Luděk Havel s paní mís-
tostarostkou Jaroslavou Bendovou a paní 
ředitelkou školy Markétou Zemanovou 
přivítali letos 17 nových občánků. Děti 
se narodily v letech  2022 a 2023 a jed-
na  holčička byla dokonce ročník 2016.  
Každé mamince, či tatínkovi předali kytičku 
jednotliví žáčci z mateřské školky a pak 
společně všem zarecitovali pásmo básniček 
a popřáli malým dětičkám, aby se jim v ži-
votě dařilo. Rodiče s dětmi dostali od obce 
krásné dárečky a od obecní knihovny set 
s knížkou do života. Pak se rodiče jménem 
svých nově narozených dětí podepsali  do 
pamětní kroniky. Pan fotograf zorganizoval  
hromadné fotografování a kdo chtěl, mohl 
se vyfotit samostatně s děťátkem v kolébce. 
Musím říci, že ačkoliv se některé malé děti 
trochu bály mezi tolika lidmi a některé si  
i malinko zaplakaly, nakonec se všem celé 
dopoledne moc líbilo, a zvláště prarodiče 
i některé maminky a tatínkové byli dojatí 
tímto slavnostním aktem. 

Zapsala a fotila: 
Zuzana Čermáková

Vítání občánků
Neděle 

19. května 2024

Na zápis do kroniky dohlíží pan starosta L. Havel i paní místostarostka.

Gratulace od paní ředitelky ZŠ a MŠ.

Dárek předává paní místostarostka J. Bendová.

Podpis do kroniky. Těšíme se na to, co pěkného nás čeká..
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Naši mladší dorostenci dosáhli vynikajícího 
úspěchu, když vyhráli Okresní přebor 
mladších dorostenců v Praze-východ. 

Tento triumf jim zajistil postup do krajské 
soutěže pro příští sezónu.
Klub, rodiče a fanoušci srdečně gratulují 

Fotbalisté

týmu k tomuto úspěchu a věříme, že 
budou pokračovat ve skvělých výkonech 
i v následující sezóně.

Mladší dorostenci ovládli OP Praha-východ 
a míří do krajské soutěže

Knihovna
Milí čtenáři a čtenářky,
nechce se mi ani věřit, jak rychle nám utekl 
půlrok v knihovně a léto už je opět tady  
a s ním prázdniny, čas dovolených, výletů 
s rodinou a přáteli, čas dětských táborů  
a čas odpočinku u rybníka, řeky nebo třeba 
na mořském pobřeží. Tady všude nám 
čtenářům dělá společnost dobrá knížka  
a v poslední době také oblíbené deskové 
hry. Proto jsme pro vás do knihovny 
pořídili další krásné knížky, které Vám 
určitě udělají radost ať už doma na zahradě 
nebo na cestách. 
Nabízíme Vám i deskové hry pro celou 
rodinu, přijďte si vybrat.

Připravili jsme pro Vás i krásný výlet 
do malebného Abensbergu a starobylého 
Regensburgu. Bohužel se nám na výlet 
přihlásilo málo zájemců, nezaplatili bychom 
autobus, proto jsme museli výlet zrušit. Je 

to velká škoda, ale já věřím, že příští výlet 
se vydaří lépe. 

Přes letní prázdniny bude naše knihovna 
uzavřená, proto neváhejte a přijďte si 
půjčit knížky nebo hry včas. Poslední 
otevírací den je středa 26. června. Po 
prázdninách opět otevřeme v pondělí 
2. září.   

Přeji vám krásné léto, hodně nových 
zážitků na cestách po naší krásné zemi  
i za hranicemi všedních dnů, ať už cestujete 
po Evropě nebo do exotických končin.

Budu moc ráda, když nám o svých 
cestách a zážitcích napíšete a pošlete 
nám i pěkné fotografie z vašich cest. O 
vašich zážitcích si rádi přečteme v příštím 
čísle Nového Zebrinu. 
Vaše knihovnice Zuzana a Marcela

NOVÉ KNIHY 
V NAŠÍ KNIHOVNĚ

PRO DĚTI tu máme zvukovou knížku 
pro nejmenší: 

Zvuky noci
Děti se dozví, co se děje v noci, když spí. 
Stačí stisknout tlačítko a uslyšíte noční 
zvuky, které nás obklopují.
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Knihovna
a další otázky najdeš uvnitř knihy. Na každé 
dvoustraně se nachází velké odklápěcí 
okénko, pod kterým se schovává odpověď. 
Další strana obsahuje doplňující informace 
pro malé zvědavce, kteří chtějí vědět 
vždy o trochu víc. Odpovědi jsou podány 
tak, aby jim děti porozuměly. Zjistěte, 
co všechno se svým malým zvědavcem 
můžete objevit na zahradě, a vrhněte se 
do prozkoumávání!
 
Od semínka k plodu
 Je jaro, všude kolem začíná vše pučet  
a v zemi pomalu rostou malá semínka. 
Zvířátka se probouzejí z dlouhého zimního 
spánku a hledají potravu. Stromy již brzy 
budou mít plno květů a housenky se začínají 
kuklit. Na obzoru je velké dobrodružství. 
Zažij zázrak přírody! Vše se mění a na 
každé stránce čeká nové dobrodružství. 
Povídej si s rodiči o přírodním koloběhu, 
ukazuj na obrázcích a vyprávěj příběhy. 
Pro děti od 3 let. 

Cerrie Burnellová
Ochránci jednorožců
Kouzelný příběh o velké statečnosti, 
odvaze a kamarádství. Víte, že mezi námi 
žijí lidé, kteří mají schopnost vidět pro 
ostatní neviditelné jednorožce? A právě 
mezi takové patří Ella, stejně jako její 
maminka a prababička. Jejich úkolem je 
chránit tyto vznešené tvory před nepřáteli. 
Vydejte se s Ellou a jejími kamarády na 
cestu s cílem dovézt do bezpečí Astru, 
nádherného černého jednorožce. Jejich 
cesta je zavede přes Skotsko a Amsterodam 
až do Prahy na Karlův most.
Podaří se dětem zachránit Astru před jejími 
pronásledovateli? 

Rudyard Kipling: 
Kniha džunglí – komiks
Slavný příběh lidského mláděte Mauglího 
začíná, když jako malé batole unikne 
ze spárů lidožravého tygra Šér Chána. 
Je zachráněn rodinou vlků a později je 

přijat i za člena vlčí smečky. Jak Mauglí 
dospívá, jeho zvířecí přátelé, mezi něž patří 
především odvážný černý panter Baghíra, 
moudrý medvěd Balú a lstivá krajta Ká, jej 
učí životu v džungli. Nedaleko Mauglího 
se však neustále potlouká tygr Šér Chán, 
který si umínil, že chlapce přeci jen uloví. 
Jednoho dne se ale role obrátí a z lovce se 
stává kořist. Chlapec nakonec odvěkého 
nepřítele vláká chytrým plánem do léčky 
a zabije ho. Mauglí si také postupně hledá 
cestu k lidem. Přijmou ho zpět mezi sebe? 

 FANTASTICKÉ PŘÍBĚHY 
ČTYŘLÍSTKU 
jsou dvaadvacátým dílem v řadě. Obsahují 
příběhy z čísel 401 až 415 z roku 2006. 

Proč hlemýžď nemá nožičky, 
moje první otázky o zahradě
Zajímá tě, co se děje na zahradě? Proč je 
tráva zelená, proč si ptáci stavějí hnízda 
nebo jak roste mrkev? Odpovědi na tyto  

PRO DOSPĚLÉ

Milena Štráfeldová
Fridrich řečený Bedřich, 
příběh českého skladatele
Je to jeden z největších Čechů, tvůrce naší 
národní hudby, bez jeho díla si českou 
kulturu ani neumíme představit. Přesto 
své chlapecké deníky i milostné dopisy 
psal německy a správně mluvit a psát 
česky se učil až dlouho po třicítce. A to 
není zdaleka jediná okolnost, která nás 
u autora Prodané nevěsty nebo Mé vlasti 
může překvapit. 
O Bedřichu Smetanovi vyšla spousta knih 
a zdálo by se, že jeho život už byl popsán 

do nejmenších detailů. Čím víc se ale  
o něm dozvídáme, tím víc také zjišťujeme, 
že je tu pořád co objevovat. Rozhodně 
neexistuje jen jeden všeplatný pohled 
na našeho „nejnárodnějšího“ skladatele. 

Dokuromán Friedrich řečený Bedřich líčí 
jeho dramatický osud, ale i jeho dobu  
a příběhy lidí, kteří jej obklopovali, 
milovali a podporovali, nebo mu jeho 
cestu naopak ztěžovali. 
Je také zamyšlením nad tím, proč byl 
Smetana tolikrát propagandisticky zneužit, 
jako snad žádný jiný náš umělec. A konečně 
klade i pár otázek o nás samých, na které 
stále ještě nemáme odpověď. 
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Knihovna
Jak dlouho trvá, než člověk uteče do 
rezignace? Dokud nezjistí, že už mu zbyla 
vůle a síla jen na to, aby se uzavřel do 
čtyř zdí vlastního života. Tam si může 
zpočátku nalhávat, že na něj vnější svět 
nedosáhne, pokud zásadně neporušuje jeho 
pravidla. Aby nakonec zjistil, že právě  
v této úvaze se dopustil největšího omylu.
A jak dlouho trvá, než se ztratí 
dvacetitisícové město?

 
Robert Bryndza
Anděl smrti
Když najde detektiv šéfinspektor Erika 
Fosterová vysoce postaveného politika 
Nevilla Lomase nahého, svázaného 
a mrtvého ve vlastní posteli, vedení 
Metropolitní policie rychle rozhodne, že 
jeho smrt není potřeba vyšetřovat. Případ 
je odložený, ovšem jen do chvíle, kdy 
je nalezena mrtvá i nadějná fotbalová 
hvězda. Erika a její tým navíc s těmito 
vraždami spojí i smrt známého režiséra. 
Policie už nemůže ignorovat to, co je 
očividné: v Londýně řádí sériový vrah, 
který si chce vyřídit účty. 

 

Hana Whitton
Anežka z Kuenringu, 
osudová láska Přemysla Otakara II.
Když se mladý český kralevic Přemysl 
Otakar II. ožení s téměř o třicet let starší 
vévodkyní Markétou Babenberskou, je tento 
diplomaticky dojednaný sňatek považován 
za oboustranně výhodnou politickou dohodu. 
To však platí pouze do chvíle, než začne 
být jasné, že Markéta budoucímu českému 
králi nedá dědice. Tehdy se na scéně objeví 
krásná a vzdělaná Anežka ze starobylého 
šlechtického rodu Kuenringů.

Hana Marie Körnerová
Prosím vás, sestřičko
Křehký příběh ze sedmdesátých let 
minulého století, z prostředí, které 
křehkým citům právě nepřálo. Příběh  
o tom, jak si poradit se životem bez cizí 
pomoci, cestou vlastnoručně ohmataného 
poznání, vykoupeného občas trpkostí, 
občas zakopnutím. A někde na té cestě 
se najde přátelství, láska i schopnost 
vypořádat se s malichernostmi, které by 
jinak dokázaly otrávit život. 

Hana Marie Körnerová 
Děkuji, sestřičko
Volné pokračování románu Prosím vás, 
sestřičko líčí další životní peripetie mladé 

zdravotní sestry v maloměstské nemocnici 
v sedmdesátých letech. Hrdinka prožívá 
komplikovaný milostný vztah s rozvedeným 
lékařem, a protože rodiče s její volbou 
nesouhlasí, ztrácí i rodinné zázemí. Snaha  
o samostatnost je vážně otřesena nečekaným 
těhotenstvím a ani jednoznačná podpora 
partnera její situaci nezjednodušuje. Sňatek, 
shánění bytu, a hlavně pomsta bývalé 
manželovy ženy připraví novomanželům 
řadu krušných chvil. Naštěstí se v okolí 
najdou i dobří a slušní lidé, kteří jim podají 
pomocnou ruku.

Karin Lednická
Šikmý kostel
třetí díl
Jak dlouho trvá válka po tom, co skončí?
Navždy, pokud ji člověk prošel. Ptejme 
se spíše, jak může zaplnit prázdnotu po 
zavražděných blízkých nebo po uneseném 
dítěti. Čím bude zahánět vzpomínky na 
děsivý teror Němců nebo nechtěnou 
tělesnou lásku Rusů. Někdo všechno 
zamkne na dno duše a ráno co ráno si 
namlouvá, že co bylo, bylo, teď je prostě 
třeba jít dál. Jiný se nechá zahltit žalem, 
další přetaví prožité v nenávist. A ještě 
jiný ve víru, že to bude právě on, kdo 
pomůže vytvořit nový, lepší svět.
Jak dlouho trvá, než člověk přijde o iluze?
Tím déle, oč horoucněji se k nim upínal. 
Možná začne váhat při prvních soudružských 
podlostech, možná prozře až poté, co 
kvůli zběsilému plnění plánu začnou 
umírat lidé a následný monstrproces 
přenese vinu na ty, kteří se nesmyslné 
honbě za tunami uhlí snažili zabránit. 
Pak už bude záležet jen na něm, jestli 
zahořkne, uchýlí se k prospěchářství, 
anebo se pokusí znovu nalézt společnou 
řeč s těmi, kteří věděli (nebo přinejmenším 
tušili) od samého začátku.
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od povinností, takže okrasná zahrada 
s květinami a keři byla oddělená od 
užitkové části se zeleninovými záhony 
či ovocným sadem. V současné době již 
tak striktně tyto dvě části neoddělujeme, 
naopak, zahradní architekt se vždy snaží 
vzájemně propojit užitkovou i okrasnou 
část. Hlavní myšlenka je taková, že 
se procházíte po zahradě, kocháte 
se rozkvetlými květy a tu si zobnete 
borůvku, tu jahůdky nebo si utrhnete 
jablko přímo ze stromu. Užitková část 
včetně zeleninových záhonů už se tedy 
„neschovává“ někam za dům.

Užitková část je důležitá 
v každé zahradě, i v té vaší
Mít možnost si něco vypěstovat je dnes 
velmi přínosné. Dříve byla užitková část 
zahrady samozřejmostí, protože peněz 
nebylo nazbyt a jíst se muselo. Takže 
nejen naše babičky se snažily vypěstovat 
na zahradě co nejvíce, od zeleniny po 
ovoce. Takže většinu času, a to si jistě 
pamatujete i z dob letních prázdnin, 
naše babičky v létě zavařovaly, vařily 
marmelády, čalamády atd., zkrátka 
dělaly si zásoby na zimu. Známe přece 
to známé přísloví: „Až se zima zeptá, co 
jsi dělal v létě?“. Nejčastěji se pěstovaly 
brambory, které se uskladnily na zimu, 
cibule, česnek, plodová zelenina, řepu, 
rebarbora, okurky či kořenová zelenina 
jako je mrkev, petržel a celer. Nesměly 
chybět dýně, jahody, maliny, ovocné stromy. 
Na každé zahradě také rostl ořešák, kdy 
jádra poskytovala dostatečnou výživu na 
zimu. Byla-li úroda štědrá, měly babičky 
celou zimu o vitamíny postaráno. 

Bylinkařily nejen baby kořenářky
Myslíte, že babičky chodily s každým 
onemocněním či bolístkou k lékaři? 
Kdepak, pokud to bylo jen trochu možné, 
vše léčily pomocí bylinek. Každá zahrádka 
tak musela mít záhon s bylinkami, 
nechyběl libeček, rozmarýn, šalvěj či 
kopr. Pro léčbu neduhů pak meduňka, 
heřmánek, fenykl, mateřídouška a tymián.  
Inspirujte se i vy a založte si pořádný 
bylinkový záhon. Mnohdy jsou totiž na 
nějaké zdravotní problémy bylinky lepší 
než chemie z lékárny. 

Tentokrát si nepředstavíme žádného 
škůdce ani zvláštní rostlinu, ale dle toho, 
co vidíme na zahradách našich zákazníků, 
bude určitě dobré, zmínit se také o tom, 
jak svoji zahradu co nejlépe využít. Ne 
vždy tomu tak totiž je a mnoho zahrad 
svému majiteli rozhodně neposkytuje 
to, co by v případě pečlivého plánování, 
poskytovat mohly. Stávající zahrady mají 
většinou spíše okrasnou funkci, ačkoliv 
tento trend se již pomalu, naštěstí, mění. 
Stále více začínajících zahrádkářů již 
nechce na zahradě pouze odpočívat  
a lenošit, ale chce také něco vypěstovat 
a sklidit. A právě v této chvíli je dobré se 
inspirovat u našich babiček, které měly 
přirozený talent k tomu, aby svoji zahradu 
využily na maximum. Na svých zahradách 
měly nejen vždy dostatek květin do vázy, 
ale zároveň byly soběstačné z hlediska 
produkce vlastního ovoce, zeleniny 
a bylinek. Zvládly si také vypěstovat 
léčivé rostliny a léčit tak členy rodiny 
v případě, že je trápily různé neduhy. 
Otázkou tedy je, jak zahradu správně 
osázet a co zde nesmí chybět, abychom 
z ní měli užitek stejně jako ony? 

Práce na zahradě je relax 
a určitá forma terapie
Zahrádkaření je v naší zemi velmi 

rozšířené a řada majitelů zahrad bere 
práci na nich jako relax. Je již dávno 
dokázané, že pravidelná péče o zahradu 
má na náš organismus velmi pozitivní 
účinky a mnohem lepší, než zobat nějaké 
tabletky z lékárny, je vyjít ven na zahradu 
a začít zde pracovat. Ne vždy ale na 
současných zahradách každý pěstuje 
ovoce a zeleninu, bylinky samozřejmě 
nepočítáme, ty pěstují lidé i na balkonech. 
Nicméně, dnešní zahrady bývají často 
pouze okrasné, protože ne všichni chtějí 
na zahradě sklízet úrodu, vše si přece 
mohou koupit v běžném supermarketu. 
Ale, neumět využít svoji zahradu tak, 
aby nám přinášela nejen okrasu, ale  
i užitek, je velká škoda. Naše babičky, byť 
neměly času nazbyt, protože se musely 
starat ještě o domácnost a jednotlivé 
členy rodiny, dokázaly ze svých zahrad 
vytěžit opravdu maximum. Nikdy se 
nestalo, že by neměly zeleninu do polévky, 
ovoce dětem k svačině nebo kytici do 
vázy. Naštěstí, doba se pomalu mění  
a většina z nás již pochopila, že to, co 
si nevypěstuje doma na zahradě, nestojí 
vůbec za nic.

Oddělení užitkové a okrasné části
V dobách našich babiček, ale i dnes, 
se většinou jasně oddělovala zábava 

Naučte se využít svoji zahradu na maximum tak, jako to uměly 
naše babičky: to totiž byly opravdové zahradnice
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Zahradník Šikula radí...
abyste svoji zahradu opravdu využili na 
maximum, stejně, jako to uměly naše 
babičky. 

Přeji vám pohodové dny na vašich 
zahradách. Sledujte nás také na sociálních 
sítích jako je Facebook či Instagram, 
kde vám přinášíme praktické rady nejen 
do zahrad.

Ing. Jiřina Neckářová, Ph.D.
www.zahradniksikula.cz

Okrasná zahrada nebyla pozadu: 
na své si přišli milovníci trvalek
Nejdůležitějšími rostlinami na venkovských 
zahradách byly trvalky, především ty, 
které se hodily k řezu a bylo možné si 
jimi vyzdobit příbytky. Důležitou součástí 
domu byla předzahrádka, kde to kvetlo 
jedna radost. Mezi ty nejčastější patřily 
pivoňky, plaménky, lupiny, kopretiny, 
astry a samozřejmě cibuloviny a hlíznaté 
rostliny. A slunečnice, ty nechyběly nikdy. 

Nezapomínejte vysazovat 
kvetoucí dřeviny
Na každé zahradě také nechyběly typické 
dřeviny, které se rovněž často využívaly 
k okrase a do vázy. Ty nejčastější byly 
hlavně šeříky, hortenzie či růže. V současné 
době ale, bohužel, tyto krásné a kvetoucí 
keře ustoupily všem stálezeleným a téměř 
bezúdržbovým dřevinám jako jsou buxusy 
či thuje. To je ale velká škoda, protože 
pěstitelé se tak, často kvůli neochotě 
údržby, připravují o okrasnou funkci 
kvetoucích keřů. Nebuďte tedy leniví 

a vysaďte si kvetoucí keře, na podzim 
vám sice znečistí zahradu svými listy, 
ale to je zkrátka příroda. 

Co z toho všeho plyne? 
Nepodceňujte přípravu
Pokud jsou vám zahrady z dob našich 
babiček blízké, musíte o vhodném 
uspořádání a výběru rostlin přemýšlet ještě 
před tím, než zahradu založíte. Sepište 
si rostliny, a to jak okrasné, tak hlavně 
užitkové, na papír a pak je vysaďte tak, 

Zahradník Šikula 
Zahradnické a aranžérské služby
• Návrhy, realizace a údržby zahrad
• Kompletní péče o trávníky
• Zahrady Feng-šuej
• Instalace automatických, závlahových systémů
 www.zahradniksikula.cz,  tel: 728 007 691
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INZERCE

2) na fakturu. Zašlete fakturační údaje na e-mail 
redakce. Fakturu Vám zašle účetní obecního úřadu.

! Důležité upozornění!
Pokud máte zájem o inzerování v našem časopise, 
pošlete text inzerátu v požadovaném formátu v pdf  
a foto v jpg. na adresu novyzebrin@email.cz

S přátelským pozdravem, 
Ing. Zuzana Čermáková, šéfredaktorka

INZERCE
Milí spoluobčané, rádi bychom Vám nabídli možnost inzerce v našem  občasníku 
Nový Zebrin, který vychází jednou za čtvrt roku.Časopis vychází nákladem 
400 výtisků a je roznášen zdarma do schránek v Sibřině a Stupicích. Řádková 
inzerce je bezplatná pro podnikatele a občany s trvalým bydlištěm v Sibřině  
a Stupicích v černobílém provedení.

Ceny za větší rozsah inzerce, černobílá inzerce:  
1 strana – 800 Kč, ½ strany – 600 Kč , ¼ strany – 400 Kč

Barevná inzerce : 1 strana – 1 400 Kč, ½ strany – 800 Kč, ¼ strany – 600 Kč
Platba: 1) v hotovosti na obecním úřadu Sibřina, 

Tiráž
Časopis Nový Zebrin je vydáván jako čtvrtletník, toto vydání vychází v červnu 2024

Redakce: Ing. Zuzana Čermáková – šéfredaktorka, tel.: 777 782 266
Ing. Jiřina Neckářová – redaktorka, tel.: 728 007 691
Příspěvky, náměty, připomínky a inzerci zasílejte na e-mail: novyzebrin 
@email.cz nebo nás kontaktujte na výše uvedených tel. číslech. 
Elektronická podoba zpravodaje: www.sibrina.cz/novyzebrin.htm. 

Pro zájemce ze Sibřiny a Stupic zdarma do Vaší poštovní schránky. 
Nový Zebrin, Sibřinsko-stupický občasník.
Vydavatel: Obec Sibřina, Říčanská 15, 250 84 Sibřina
IČO: 00240745, Reg. zn. MK ČR E 17368, Tel: 281 970 692,  
Mob: 733 394 574, E-mail: obec.sibrina@sibrina.cz
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